
  فرزاد موتمن، کارگردان و مدرس سینما در 
طول دوران فعالیت حرفه ای اش فیلمسازی 
در ژانرهای مختلف را تجربه کرده است. درست 
است که از نظر خیلی از منتقدان و علاقه مندان 
روشن«  »شب های  شاید  سینما  به 
او  اما  محبوب ترین فیلم »موتمن« باشد، 
تلاش کرده خودش را به یک ژانر محدود نکند 
و در فضاهای مختلفی فیلم بسازد از جنایی و 
فانتزی گرفته تا کمدی و عاشقانه از »صداها« 
که فیلم محبوب خودش هم است تا »پوپک و 
مش ماشاا...«، »سراسر شب« و »شبگرد« که 
کران نشده است. این فیلمساز با اشاره  هنوز ا
به اینکه سینمای ایران نیازمند یک دگردیسی 
کامل است، راه نجات سینما را جان گرفتن 
دوباره بخش خصوصی می داند به شیوه ای 
که خود تهیه کنندگان سرمایه شان را وارد فیلم 
کنند نه این که با سرمایه افراد عشق بازیگری 
« با »فرزاد موتمن«  فیلمشان را بسازند. »مهر
درباره وضعیت سینمای ایران در سال های 
که در ادامه  گفت وگویی انجام داده  اخیر 

می خوانید.

 در روزهایی هستیم که سینما موافقان و 
مخالفان خاص خود را دارد. عده ای فروش 
فیلم های کمدی را عامل موفقیت سینمای 
ایران معرفی می کنند و عده دیگر با استناد 
به دهه ها و سال های پیش از این، معتقد 
هستند که سینمای ایران روند رو به افولی را 

طی می کند. نظرتان چیست؟

از میانه دهه ۸۰ اتفاقی در سینمای ایران 
که مسئولان سینمایی و فرهنگی  خ داد  ر
آن را با عنوان ریل گذاری معرفی می کردند. 
متأسفانه آنها دقت نکرده بودند که سینما 
صنعت است و باید با شرایط خاص خود 
پیش برود. با این وجود، ریل گذاری انجام 
برگرفت.  در  را  متعددی  جنبه های  و  شد 
به عنوان مثال، عملا تولید فیلم در بخش 
خصوصی متوقف و دفاترِ فیلمسازی که ما به 
آنها فیلمنامه می دادیم تا پذیرفته شود و آنها 
را بسازیم، همگی تعطیل و تبدیل به دفاتر 
پخش فیلم شدند. همچنین تهیه کننده ها به 
ک  تعبیری، تبدیل به بنگاه های معاملات املا
شدند. علاوه بر این، فارابی نیز، حمایت از کلیه 
فیلم های دارای پروانه ساخت را متوقف کرد و 
عملا خودش تهیه کننده شد. یعنی پولش را به 
پاره ای از فیلم ها داد که مورد پسندش بودند. 
همچنین تحت عنوان جوان گرایی، سالانه ۶۰ 
- ۷۰ فیلمساز فیلم اولی به بدنه سینما اضافه 
شد در حالی که ما در سال، فقط می توانستیم 
کران کنیم. همه این اتفاقات  ۴۰ - ۵۰ فیلم را ا
که به عنوان درام  سبب شد تا حتی آثاری 
اجتماعی شناخته می شود )و البته یک ژانر 
من درآوردی است که در ایران به وجود آمده 
است( نیز ضعیف و ضعیف تر شوند چون مرکز 
ثقلِ این آثار از طبقه متوسط شهری به طرف 

لمپن ها، معتادها، عربده کش ها، قمه کش ها 
و… معطوف شد.

 با این همه، بر مبنای آمار ارائه شده، 
فیلم های  از  مخاطبان  استقبال  شاهد 
سینمای ایران هستیم. به صورتی که حتی 
بعد از مدت ها رکورد مخاطب و فروش جابه 

جا شده است.

در شرایط فعلی، سینمای ما دوقطبی شده 
است. یک قطب این سینما، کمدی نشان 
می دهد و قطب دیگر مختص به فیلم های 
ارگانی است. رنگ، تنوع و جذابیت از سینمای 
ما رفته و علاقه مندان واقعی سینما که جوان ها 
هستند و فیلم های کلاسیک و جدید را دنبال 
می کنند، دیگر به سینما نمی آیند زیرا فیلم ها 
برایشان جالب نیست. بنابراین اوضاع خوبی 
مسئولان  می کنم  فکر  نیستیم.  شاهد  را 
سینمایی کشور باید روی تصمیم های خود، 
تجدیدنظری اساسی کنند. آنها باید اجازه 
دهند که بخش خصوصی دوباره پا بگیرد. این 
تنها اتفاقی است که می تواند سینمای ما را 
نجات دهد. در واقع سینمای ما زمانی نجات 
پیدا می کند که تهیه کنندگان از جیب خود پول 
دهند و یا پولی را که خودشان فراهم کرده اند 
و قرار است پاسخگوی آن باشند در فیلم 
بگذارند. نه اینکه افراد پولداری که می خواهند 
بازیگر شوند، بیایند و نقش بخرند و به این 

صورت پول به دست بیاید. 

برای  که  آموزشی  به فضای  باتوجه   
کم است و  جوانان علاقه مند به سینما حا
فیلمسازان فیلم کوتاهی که بعضا شاهد 
می کنید  فکر  هستیم،  آنها  درخشش 
کارگردان های نسل تازه می توانند شرایط 

سینمای ایران را تغییر دهند؟

ما  سینمای  بافت  که  می کنم  احساس 
باید تغییر کند. ما باید به طرف، سینمایی 
صنعتی و حرفه ای برویم. با این شکلی که در 
حال جلورفتن هستیم، خیلی امید چندانی 
ندارم. البته مطمئنا در نسل جوان، آدم های 
در  که  همانطور  هستند.  استعدادی  با 
جوان های ۱۰ - ۱۵ سال گذشته چند فیلمساز 
با استعداد داشتیم که کارهای قابل توجهی 
کنون فیلمسازی واقعا  را ارائه کرده اند. ولی ا
سخت و ادامه دادن آن به مراتب سخت تر 
است. سینمای ایران نیاز به یک دگردیسی 

کامل دارد.

کم کار شدنتان به شرایط موجود   آیا 
مرتبط است؟

اتفاقا خیلی پرکار هستم. ۵ سال پیش، 
که شخصی ترین  »سراسر شب« را ساختم 
فیلم من است. فیلمی آوانگارد و کاملا تجربی. 
کران این فیلم، مرتب بهانه آوردند  اما برای ا
و امروز و فردا کردند. تا اینکه بعد از ۲ سال 
کران دادند. اما نمایش عمومی  به آن زمان ا
این فیلم مصادف با ماه هایی شد که کرونا 
کران نشد و  شیوع پیدا کرد. فیلم در سینما ا
آن را به پلتفرم بردند. در نتیجه فیلم قربانی 
گری شد که برای آن فیلم نیست و اصلا  تماشا
نباید آن را نگاه کند. ۲ سال پیش هم فیلم 
کران نشده  که هنوز ا »شبگرد« را ساختم 
گروه تولید  است. چون اختلاف هایی بین 
وجود داشت که مانع از نمایش عمومی فیلم 
شد. این اختلاف ها ریشه در بافت اقتصادی 
کنون مشکلات فیلم  غلط سینمای ما دارد. ا
»شبگرد« حل شده و امیدوارم که به زودی 

کران شود.  ا

 * آیا قرار است فیلم تازه ای بسازید؟
پروانه ساخت برای فیلم جدیدم را گرفته ام 
و امیدوارم به زودی بتوانیم آن را شروع کنیم. 

عنوان فیلم »شیوا« است.

رو بــــــــــــه رو
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a r m a n m e l i . i r
خبــــــــر

 آمار جدید مخاطبان 
سریال ها و برنامه ها

برنامه های  گزارش  « خبری  نشست   
نوروز و رمضان ۱۴۰۳ رسانه ملی« با حضور 
معاونان و مسئولان سازمان صدا و سیما 
در سالن کوثر این سازمان برگزار شد. به 
« سلیم غفوری، قائم مقام  گزارش »مهر
معاونت سیما بیان کرد: برخی از سریال ها 
کی« و »رستگاری« به پایان  مثل »زیرخا
رسید و برخی سریال ها هنوز ادامه دارد. 
در میان برنامه های افطار قله برنامه ها 
»محفل« و »زندگی پس از زندگی« بود. وی 
اضافه کرد: ما برای ماه رمضان ۱۰ برنامه 
، ۹ برنامه سحر داشتیم و در  ویژه افطار
مجموعه حدود ۵۰ برنامه تدارک دیده 
گفت وگومحور  برنامه ها  ۵۰ درصد  شد. 
درصد   ۲۴ مسابقه،  درصد   ۱۴ حدود 
کلیپ، ۷ درصد گزارش، سه و نیم درصد 
پویانمایی داشتیم. خورشیدی افزود: 
 ۱۵۰ سریال »نون.خ« در هر قسمت با 
هزار بازدید در صدر است و بعد از آن 
کی« با ۱۴۰ هزار بازدید در  سریال »زیرخا
هر قسمت، »هفت سر اژدها« با ۱۰۷ هزار 
بازدید و »رستگاری« با ۳۷ هزار بازدید 
 ۴۷ و فصل جدید »جومونگ« حدود 
هزار بازدید به ازای هر قسمت دیده شده 
کری نژاد، رئیس  است. در ادامه محسن شا
اظهارکرد:  و سیما  مرکز تحقیقات صدا 
مخاطبان  میزان  یکبار  هفته   ۲ هر  ما 
کرد:  اضافه  وی  می سنجیم.  را  سریال 
مخاطب  کلیت  نظرسنجی  آخرین  در 
کز بوده است.  ۶۶ درصد در تهران و مرا
و  می کنیم  نظرسنجی  نمونه  هزار  از  ما 
مطابق استانداردهای جهانی همچون 
گالوب هم پیش می رویم. وی  موسسه 
اضافه کرد: یکی از معیارهای نظرسنجی 
شب انتخابات است و در انتخابات مجلس 
عددی که مرکز تحقیقات سازمان اعلام 
واقعی  نتیجه  با  کرد هفت دهم درصد 
تحقیقات  مرکز  رئیس  داشت.  تفاوت 
کرد: ما ۵ فروردین  صدا و سیما عنوان 
گزارش را درباره برنامه ها دادیم  اولین 
که مخاطب زندگی پس از زندگی ۱۷.۹ و 
کری نژاد  محفل ۱۷.۵ درصد بوده است. شا
ادامه داد: سریال »نون.خ« با ۴۱.۵ درصد 
که این آمار  پربیننده ترین سریال است 
از فصل قبلی این سریال ۱۰ درصد بالاتر 
آمار مخاطبان سریال  است. همچنین 
کی« با ۲۴.۹ و »هفت سر اژدها« با  »زیرخا
۲۲.۵ درصد و »رستگاری« با ۱۵.۵ درصد 

بوده است.

کشورش با پیوستن  که  گفت  کی   نخست وزیر اسلوا
اوکراین به سازمان پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( مخالف 
است، ولی با الحاق آن به اتحادیه اروپا مخالفتی ندارد. 
گزارش خبرگزاری تاس، رابرت فیکو اظهار داشت:  به 
مقام های اوکراین شاید خواهان پیوستن به ناتو باشند 
ولی این تصمیم خود آنهاست و ما نمی توانیم این مساله 
کی به خطر خواهد افتاد.  که منافع اسلوا را بپذیریم چرا

کی ابراز امیدواری کرد که بروکسل و  نخست وزیر اسلوا
کی یف گفت وگوهای خود را برای آغاز روند پیوستن اوکراین 
به اتحادیه اروپا در کوتاه ترین زمان آغاز کنند. فیکو، پیش تر 
با اشاره به اینکه پیوستن احتمالی اوکراین به ناتو، پایه گذار 
کید کرده بود که براتیسلاوا  جنگ جهانی سوم خواهد بود، تا
پیشنهاد کی یف برای ملحق شدن به این ائتلاف نظامی 
تحت رهبری آمریکا را وتو خواهد کرد. وی همچنین احتمال 

کید کرد که چنین اقدامی  پیوستن اوکراین به ناتو را رد و تا
تنها به یک فاجعه جهانی منجر خواهد شد، بلکه بدیهی 
است به رویارویی مستقیم ناتو و روسیه بر سر این موضوع 
می انجامد. پیش از روی کارآمدن فیکو و پیروزی حزبش در 
کی یکی از حامیان  انتخابات سپتامبر سال گذشته، اسلوا
اصلی اوکراین بود و برای این کشور ادوات جنگی پیشرفته 
از جمله جنگنده ها و سامانه های ضدهوایی فراهم می کرد.

  شبکه بلومبرگ در ارزیابی مواضع رئیس جمهور 
صدور  بین  او  که  نوشت  روسیه  به  نسبت  فرانسه 
برای  درخواست   ح  طر و  جنگ طلبانه  هشدارهای 
گزارش ایسنا،  صلح، مردد و »در نوسان« است. به 
این شبکه آمریکایی گزارش داد، صحبت های علنی 
کرون«، رئیس جمهور فرانسه باعث نگرانی  »امانوئل ما
برخی مقام های امنیتی این کشور شده و اینگونه به 
کرون »به طرزی غیر قابل پیش بینی  نظر می رسد ما
بین مصالحه گری و تحریک  کنندگی در نوسان است.« 
رئیس جمهور فرانسه از کشورهای غربی خواسته بود در 
وضعیت جنگی قرار گرفته و خود را آماده جنگی در آینده 

با روسیه کنند. طبق گزارش بلومبرگ یکی از اتفاقاتی که 
باعث »نارضایتی« متحدان خارجی و مقام های فرانسه 
شد گفت وگوی تلفنی بود که »سباستین لوکورنو«، وزیر 
دفاع فرانسه اوایل ماه جاری میلادی با »سرگئی شویگو«، 
همتای روسیه ای خود داشت. مسکو اعلام کرد: به 
فرانسه نسبت به استقرار سربازان خارجی در اوکراین – 
کرون نخستین بار در ماه مارس مطرح  سناریویی که ما
ساخت – هشدار داده است. طبق گزارش بلومبرگ یک 
کرون برای اعمال نفوذ بر  مثال دیگر از تلاش های ما
جنگ اوکراین درخواست اخیر او برای برقراری آتش بس 
به مناسبت المپیک پاریس در تابستان امسال است. 

مجمع عمومی سازمان ملل به طور سنتی هر زمان که 
بازی های المپیک برگزار شود برای متوقف شدن همه 
در  می کند  درخواست  جهان  سراسر  در  درگیری ها 
حالی که به ندرت این درخواست رعایت می شود اما 
کرون »واقعا چنین منظوری  یک منبع مطلع گفت که ما
کرد یکی از انگیزه های  گمانه زنی  داشت.« بلومبرگ 
کرون برای طرح چنین پیامی عقب ماندن فرانسه از  ما
دیگر کشورهای اتحادیه اروپا در زمینه کمک رساندن 
به اوکراین است. یک منبع گفت: فرانسه ظاهرا به دنبال 
این است در عرصه سیاست کوتاهی های خود در زمینه 

تحویل مهمات به کی یف را جبران کند.

کی:  نخست وزیر اسلوا

 با پیوستن اوکراین به ناتو مخالف هستیم

بلومبرگ: 

کرون بین صلح طلبی و جنگ طلبی مردد شده است ما

بیـــن المـــلل
 

 

گــــزارش
  ژاپن به دنبال ارتقای روابط با چین 

به سطح راهبردی
 ژاپن در گزارش سالیانه خود متعهد به ارتقای روابط 
۲ جانبه با چین به سطح راهبردی شده است. به گزارش 
ایرنا از خبرگزاری کیودو نیوز، ژاپن در گزارش سالیانه خود 
با نام »بلوبوک دیپلماتیک ۲۰۲۴« نوشت: توکیو متعهد به 
توسعه روابط سودمند متقابل مبتنی بر منافع راهبردی 
مشترک با چین است. فومیو کیشیدا نخست وزیر ژاپن 
و شی جین پینگ رئیس جمهور چین در دیدار خود 
در حاشیه »نشست سانفرانسیسکو ۲۰۲۳« بر ایجاد 
روابط راهبردی و سودمند متقابل توافق کردند. عمده 
اختلافات میان پکن و توکیو بر سر »منطقه مورد مناقشه 
در آب های شرقی چین، مجموعه ای از جزایر کوچک 
کو«، »انتقال پساب نیروگاه اتمی فوکوشیما به  سنکا
دریا« و »همکاری نظامی توکیو و آمریکا برای مقابله با 
فعالیت های نظامی ارتش چین در نزدیکی تایوان« 
کرد:  گزارش دولتی در عین حال تصریح  است. این 
نگرانی هایی جدی در مورد تلاش های پکن برای »تغییر 
ک در  یکجانبه وضعیت موجود« و »اقدامات خطرنا
دریای جنوب چین« وجود دارد. این گزارش همچنین 
بر اهمیت گسترش »همکاری سه جانبه میان ژاپن، 
کید کرده است. لی جیان  ایالات متحده و فیلیپین« تا
سخنگوی وزارت امور خارجه چین در همین راستا 
مخالفت قاطع خود را با بلوبوک دیپلماتیک ژاپن ابراز 
کردن  کلیشه ننگین با متهم  گفت: این سند یک  و 
چین، ابراز اغراق آمیز به اصطلاح تهدید پکن و دخالت 
غیرمنطقی در امور داخلی ما است. وی افزود: چین از 
ژاپن می خواهد که اشتباهات خود را اصلاح و از تقابل 
رو در رو جلوگیری کند و برای ایجاد یک رابطه سازنده و 
پایدار بین ۲ کشور که الزامات عصر جدید را برآورده سازد، 
تلاش کند. این گزارش همچنین کره جنوبی را به عنوان 
یک کشور همسایه مهم توصیف کرده که توکیو باید به 
عنوان یک شریک برای رسیدگی به مسائل مختلف 
جامعه بین المللی با آن همکاری داشته باشد. در این 
گزارش آمده است: »با توجه به فضای امنیتی شدید در 
منطقه اقیانوس »هند- آرام«، همکاری نزدیک ژاپن و 
کره جنوبی در حال حاضر بیش از هر زمان دیگری مورد 
نیاز است.« یکی از مقامات وزارت خارجه ژاپن در همین 
راستا، اظهار داشت: توکیو آخرین بار سئول را در »بلوبوک 
دیپلماتیک۲۰۱۰« شریک نامیده بود که نشان دهنده 
بهبود قابل توجه روابط ۲ جانبه بوده است. ۲ کشور 
کنش به برنامه های هسته ای  آسیایی همچنین در وا
و موشکی کره شمالی که در سیاست گذاری این کشور 
»تهدیدهای جدی و قریب الوقوع« برای امنیت ژاپن 
ایجاد می کنند، همکاری های امنیتی سه جانبه با آمریکا را 
گسترش می دهند. با این حال، توکیو و سئول بر سر جزایر 
کشیما« تحت کنترل سئول و توکیو در دریای ژاپن با  »تا

هم اختلاف دارند.

 در دیدار با »صدراعظم آلمان« مطرح شد  

  ۴ اصل »شی« برای برقراری صلح در اوکراین
کوتــــاه

آلمان و چین  تا زمانی که  گفت:   رئیس جمهور چین 
تفاوت ها،  حفظ  ضمن  و  بگذارند  احترام  یکدیگر  به 
به دنبال »زمینه مشترک« باشند، روابط دوجانبه با پکن 
به طور پیوسته توسعه خواهد یافت. »شی جین پینگ« 
شولتس«  »اولاف  با  گفت وگو  در  چین  رئیس جمهور 
روابط  باید  ما  داشت:  بیان  پکن  در  آلمان  صدراعظم 
دوجانبه را در زمینه های مشترک در یک دورنمای بلندمدت 

و استراتژیک توسعه بدهیم و شاهد این روند باشیم. 
رئیس جمهور چین به شولتس اظهارداشت: پکن از ایده 
برگزاری یک کنفرانس بین المللی صلح در باب حل بحران 
اوکراینکه توسط مسکو و کی یف به رسمیت شناخته شود، 
حمایت می کند. وی ادامه داد: طرف های درگیر جنگ 
اوکراین باید به جای در نظرگرفتن و پیگیری منافع خود، برای 
بازگرداندن هر چه سریعتر صلح تلاش کنند تا اوضاع از کنترل 
خارج نشود و برای بازگرداندن هر چه سریعتر صلح در اوکراین 
کید کرد که در شرایط  باید به صلح و ثبات توجه کنند. شی تا
کنونی، برای جلوگیری از خارج شدن از کنترل درگیری، همه 
ع وقت با یکدیگر  طرف ها باید برای بازگرداندن صلح در اسر
همکاری کنند. او برای این منظور چهار اصل را پیشنهاد 
کرد: اول: باید حفظ صلح و ثبات را در اولویت قرار دهیم و از 
دستیابی به منافع خودخواهانه خودداری کنیم. دوم: باید 
از تشدید تنش خودداری کنیم. سوم: شرایطی برای برقراری 
صلح و جلوگیری از تنش های بیشتر و تشدید آن ایجاد 
کنیم. چهارم: ما باید تاثیر منفی بر اقتصاد جهانی را کاهش 
دهیم و از تضعیف ثبات زنجیره های صنعتی و عرضه جهانی 

خودداری کنیم. رئیس جمهور چین همچنین مخالفت 
خود را با استفاده از تسلیحات هسته ای و حملات علیه 
تاسیسات هسته ای صلح آمیز ابراز کرد. به نقل از خبرگزاری 
رویترز، سفر سه روزه صدراعظم  آلمان به پکن نخستین سفر 
وی در این سمت با هدف اجرای استراتژی کاهش ریسک 
سال گذشته برلین برای اجتناب از دور شدن آلمان از پکن 
است. سفر شولتس که شامل رفتن به دو شهر اصلی چین 
شامل »شانگهای« و »چونگ چینگ« می شود، با همراهی 
مقام های ارشد آلمانی مانند »اولا کلنیوس«، مدیر مرسدس 
بنز و »اولیور زیپسه«، مدیر اجرایی کمپانی بی. ام.دبلیو 
انجام می شود. رئیس جمهور چین در ادامه به صدراعظم 
آلمان گفت: تا زمانی که هر دو طرف به احترام متقابل پایبند 
باشند، ضمن حفظ تفاوت ها، به دنبال زمینه های مشترک 
باشند، با یکدیگر ارتباط برقرار کنند و از یکدیگر بیاموزند 
و به همکاری برد- برد دست یابند، روابط بین دوطرف به 
طور پیوسته توسعه خواهد یافت. شولتس اظهارکرد که 
با رئیس جمهور چین در مورد »صلح عادلانه« در اوکراین 

صحبت خواهد کرد.

ترامپ بار دیگر دادگاهی شد
 رئیس جمهور سابق آمریکا به دلیل اتهامات قضائی 
کمه رفت. به گزارش سی ان ان،  بار دیگر به پای میز محا
کمه رئیس جمهور سابق آمریکا به اتهام پرداخت  محا
وجود  با  دادگاه  جلسه  این  شد.  آغاز  حق السکوت، 
درخواست های متعدد بر پایه استدلال های حقوقی برای 
تأخیر یا لغو دادگاه و باوجود همه اتهام زنی ها علیه قاضی و 
مسئولان دادگاه، با انتخاب هیات منصفه آغاز شد. طبق 
قانون رئیس جمهور سابق آمریکا در این دادگاه که به دلیل 
کمه می شود. نامزد  اتهام به ارتکاب جرایم قضائی محا
احتمالی جمهوری خواهان در انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا به جعل سوابق تجاری مربوط به پرداختی سال ۲۰۱۶ 
به استورمی دنیلز، ستاره سابق فیلم های غیراخلاقی، متهم 

شده است.

 مجلس نمایندگان آمریکا کوتاه آمد
  لایحه کمک به »کی یف« 
به رای گذاشته می شود

گزارش چندین رسانه، سخنگوی مجلس  براساس   
نمایندگان آمریکا قصد دارد تا لایحه پیشنهادی کاخ سفید 
برای کمک به اوکراین را که مدت ها در کنگره مسدود مانده 
است، به نتیجه برساند. به گزارش مهر به نقل از راشاتودی، 
مایک جانسون، سخنکوی مجلس نمایندگان آمریکا وعده 
داده است تا لایحه پیشنهادی جو بایدن، رئیس جمهور این 
کشور برای کمک به اوکراین را که مدت ها در کنگره مسدود 
مانده است، پیش برده و به تصویب برساند. این لایحه 
پیشنهادی به دلیل مناقشه حزبی، ماه ها در در کنگره آمریکا 
به بن بست خورده است. براساس گزارش ها، جانسون در 
جلسه ای پشت درهای بسته، به جمهوری خواهان مجلس 
نمایندگان گفته است که تمایل دارد تا لایحه مستقلی را 
صرفا برای تامین کمک نظامی برای کی یف، به رای بگذارد. 
لوایح  نمایندگان  مجلس  که  می رود  انتظار  همچنین 
گانه ای درباره تامین کمک برای اسراییل و تایوان را نیز  جدا
به رای بگذارد. نیویورک تایمز به نقل از جانسون مدعی شد: 
کنش ما دوخته است. رهبران  می دانیم که جهان چشم به وا
روسیه، چین و ایران منتظرند تا ببینند که آیا آمریکا در کنار 
متحدان و منافعش در سراسر جهان خواهند ماند و ما این 
کار را خواهیم کرد. جمهوری خواهان مجلس نمایندگان 
کتبر پارسال  کنون از تصویب لایحه کمک خارجی که باید ا تا
پیشنهاد داد، خودداری کرده اند؛ این لایحه شامل کمک ۶۱ 
میلیارد دلاری به اوکراین است. تاخیر در ارسال کمک برای 
اوکراین، ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور این کشور و سایر 
مقامات کی یف را آشفته کرده است. آنها تلفات گسترده و 
فزاینده در میدان جنگ با روسیه را ناشی از کمبود سلاح و 
مهمات خارجی و سامانه های پدافندی می دانند. زلنسکی 
گر کنگره)آمریکا( به اوکراین کمک  هفته پیش هشدار داد که ا

نکند، این کشور جنگ را خواهد باخت.

 وصال علوی:
برای کنسرت پایتخت آماده ام

 یکی از خوانندگان موسیقی ایرانی در تشریح تازه ترین 
فعالیت های هنری خود از آمادگی برای برگزاری کنسرت در 
پایتخت و تجربه حضور در پروژه موسیقایی نمایشی »و تو هم 
برنگشتی« مهیار علیزاده سخن گفت. وصال علوی، خواننده 
«، بیان کرد: من  و مدرس موسیقی ایرانی در گفت وگو با »مهر
سال ها بود که در حوزه خوانندگی موسیقی کلاسیک ایرانی 
فعالیت می کردم، اما از سال ۱۳۹۴ وارد فضای جدیدی در 
موسیقی شدم که در حوزه موسیقی تلفیقی است. به عبارتی 
کارهایم رنگ و بوی موسیقی ایرانی دارند، اما در تنظیم و 
ساختار به موسیقی کلاسیک غربی یا موسیقی »الکتروآمبیانت« 
گرایش پیدا کرده اند. وی افزود: در این چارچوب طی سال های 
اخیر کارهای متعددی از من پیش روی مخاطبان قرار گرفته 
که از جمله آنها می توان به تک آهنگ های »یکسره بر باد«، 
که  کرد  «، »قاصدگ«، »به یادش« و »تنها« اشاره  گریز »نا
خوشبختانه با استقبال خوبی از سوی شنوندگان مواجه 
شدند. این خواننده موسیقی ایرانی گفت: یکی از مهم ترین 
کردم  که با آغاز سالجاری در آن حضور پیدا  فعالیت هایی 
پروژه موسیقایی نمایشی »و تو هم برنگشتی« به کارگردانی و 
آهنگسازی مهیار علیزاده است که برایم تجربه ارزشمندی به 
حساب می آید. همکاری در پروژه ای که مهیار علیزاده آهنگساز 
و کارگردان آن است زیست هنری متفاوتی محسوب می شود. 
علوی ادامه داد: آشنایی من با مهیار علیزاده به سال های ۹۲ 
و ۹۳ بازمی گردد، آن هنگام که انتشار آلبوم »حریق خزان« این 
هنرمند به خوانندگی علیرضا قربانی، او را برای من تبدیل به 
شخصیتی در حوزه موسیقی کرد که به شدت موسیقی ایرانی 
را دوست داشته و تصمیم دارد تا آن را با حال و هوایی متفاوت 
به مخاطب ارائه دهد. مسیری که برایم بسیار جذاب بود و 
خوشبختانه منجر به این شد تا از پس گرفتاری ها و مشغله هایی 
که مهیار و بنده در حوزه فعالیت های شخصی مان داشتیم 
بالاخره در پروژه »و تو هم برنگشتی« همراه او باشم. وی اظهار 
کرد: آنچه از من در این پروژه پیش روی مخاطبان قرار می گیرد 
خوانش ۲ قطعه »تنها« و »به یادش« روی صحنه در حال و 
هوایی متفاوت است که برایم به نوعی یک تجربه بازیگری هم 
محسوب می شود. مسیری که خوشبختانه به واسطه طراحی 
متفاوت مهیار علیزاده روی صحنه در تلفیق تئاتر و موسیقی، 
حضور استاد شمس لنگرودی و البته هنرنمایی جمعی از 
بهترین های تئاتر روی صحنه توانسته با استقبال خوبی از 
سوی مخاطبان مواجه شود. علوی با اشاره به فعالیت های 
جدیدش در عرصه موسیقی هم توضیح داد: تصمیم گرفتیم 
برای برگزاری کنسرت های تهران اقدام کنیم که خوشبختانه 
مراحل مقدماتی کار از اسفندماه سال گذشته آغاز و امیدوارم تا 
در اواخر اردیبهشت فصل تازه کنسرت های تهران را شروع کنیم. 
البته تعدادی تک آهنگ جدید هم برای انتشار اماده کرده ام که 

به زودی درباره آنها اطلاع رسانی می شود.
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